
Vergadering # 90 Bosraad Ede 
Dinsdag 22-10-2024, 19.30 uur, Raadhuis Ede vergaderruimte A301 

Aanwezig:  Frits Mohren (voorzi4er), Jeannet Hubbeling, Hélène Hullegie, Nicolien van den Berg, Sanna BasCn, 
Geen Broere, Jochem van Gooswilligen (adviseur), Liesbeth Hunink-Verwoerd (adviseur), Ben 
Colenbrander, Wim Zeeman, Maarten Zijp en Stefanie van Kleef (notulist). 

 Hanna Pol (gast) 

Afwezig:  Ad Plaizier (secretaris), Bart Smulders, John Smits 

1. Opening en vaststelling agenda 

De agenda van het overleg is lang. ATankelijk van de Cjd zullen we de agendapunten 9 (Kader Richtlijn Water) en 11 
(bossenstrategie) kort behandelen of doorschuiven naar de volgende vergadering.  

Ben Colenbrander sluit wat later aan bij het overleg.  
De secretaris is vandaag afwezig (vakanCeverlof). 

2. IntroducEe door Frits Mohren als nieuwe voorziJer Bosraad 

Voorzi4er Frits Mohren stelt zichzelf kort voor. Als Emeritus-hoogleraar is hij vooral geïnteresseerd in de manier 
waarop je met het bos omgaat/moet omgaan en wat daarbij komt kijken. Zijn focus ligt daarbij vooral op de prakCsche 
toepassing. Frits Mohren hee[ talrijke Europese projecten gedaan. Momenteel is hij nog voorzi4er van de 
adviescommissie van Staatsbosbeheer en de Raad van Advies van het kroondomein. 

Frits Mohren stelt voor om binnenkort een kop koffie te drinken met de leden en adviseurs van de Bosraad om nader 
kennis te maken.  

Vooruitlopend daarop nodigt de voorzi4er adviseur Liesbeth Hunink-Verwoerd (Gemeente Ede) uit om alvast kort wat 
over zichzelf te vertellen in de vergadering.  
Liesbeth werkt sinds 2018 voor gemeente Ede. Daarvoor werkte zij als ecologisch-adviseur bij een bureau.  
In 2019 is zij bij gemeente Ede gestart met het programma ‘biodiversiteit’ en hee[ zij een scala aan projecten 
uitgerold. Een van de grote projecten uit het programma was het bekalken van de Ginkel in 2020. Haar werk is vaak 
een combinaCe van uitvoering en advisering. Het programma biodiversiteit is opgenomen in het programma Robuuste 
Natuurversterking. 
Na verloop van Cjd bewoog Liesbeth zich meer richCng bos- en natuurgebieden en hee[ een beheerplan gemaakt. 
Liesbeth richt haar energie vooral op het Veluwse deel waarbij ze natuurherstelprojecten deels zelf oppakt en andere 
projecten begeleidt naar de uitvoering.  

3. Verslag van de vorige vergadering # 89 d.d. 10-09-2024  
 
Er zijn geen vragen of opmerking over het verslag en het wordt daarmee vastgesteld.  
De voorzi4er gee[ aan dat de notulen voortaan korter mogen zijn. 

In het verslag staan acCes vermeld (gemarkeerd in geel). In het overleg wordt de status besproken van de acCe over 
het aanpassen van de rechten voor de gezamenlijke e-mailbox. Hier wordt aan gewerkt. 

Verder hee[ Frits Mohren van voormalig voorzi4er Evert van Amerongen de adressenlijst ontvangen. De voorzi4er 
stemt met de secretaris af of iedereen die op de lijst staat de agenda blij[ ontvangen. Verder geldt de afspraak dat bij 
communicaCe naar iedereen die op de lijst staat, de e-mailadressen in de bcc-regel worden opgenomen ivm de 
privacywetgeving. 

4. Mededelingen en nieuwe iniEaEeven  



Wim Zeeman 
• Wim hee[ een aankondiging ontvangen van Vitens. Het waterbedrijf gaat onderzoek doen naar 

waterwingebieden ten noordwesten van Lunteren. Vitens is op zoek naar stakeholders om mee te doen aan 
het onderzoek om zo informaCe te verzamelen. Wim hee[ de uitnodiging toegestuurd aan de secretaris. Hij 
zal deze rondsturen met de vraag wie hieraan wil deelnemen.  

• Provincie Gelderland gaat haar omgevingsvisie herzien. Via de website van de Provincie kun je deelnemen. De 
vraag is of je daar als Bosraad wat mee wilt doen. Vooralsnog lijkt dat niet van belang te zijn. Individueel kam 
men reageren. 

• Er is een atlas uitgekomen over de Veluwe. Interessant voor ons werkveld.  
• Bij de WUR is er een vakgroep biologie die kennis hee[ van technieken om de bodem beter in elkaar te 

steken. De nieuwe bevindingen kunnen interessant zijn voor het Renkums Beekdal. 

5. InformaEe voor de website (Sanna BasEn) 

Sanna voegt in de basis alleen de notulen en de agenda toe aan de website. Ze wil de komende Cjd nog wel verhalen 
plaatsen op de website van dingen die we willen delen vanuit de Bosraad. Bijvoorbeeld verslagen van excursies of een 
vlog over projecten die lopen. 

Op de website is de lijst van leden van de Bosraad nog niet compleet. Verzoek aan iedereen is om daarnaar te kijken 
en een tekstblokje met personalia aanleveren bij te leveren bij Sanna. AcCe allen.  

6. Commissie werving en selecEe nieuwe leden. (Geen Broere: Meer jongeren, etc.) 

Geen Broere pleit voor het betrekken van jongeren bij de Bosraad. Hij wil jongeren tussen de 18 en 28 jaar laten 
meedenken over natuurbescherming. Geen Broere hee[ een memo geschreven met een voorstel hoe dat voor elkaar 
te krijgen. Dit hee[ hij voorgelegd aan Jochem en Bart. Geen Broere deelt met memo ook met de leden en adviseurs 
van de Bosraad. AcCe Geen Broere. 
Zijn voorstel is om een jongerenraad te benoemen; als los orgaan of naast de Bosraad (als aanvulling om mee te 
denken). Jochem en Liesbeth bekijken of dat een opCe is vanuit de gemeente. Dit wordt ook meegenomen in het 
bestuurlijk overleg. AcCe Jochem: uitkomst terugkoppelen. 

Verder hee[ Geen Broere een logo gemaakt voor de Bosraad. Besluit: logo en memo agenderen voor de volgende 
vergadering. AcCe Ad Plaizier.  

Een acCe in het verlengde hiervan is om te bekijken wat de samenstelling van de commissie werving en selecCe moet 
zijn en of we dat in die vorm moeten laten bestaan. Besluit: dit pakken we op zodra we de leden van de Bosraad op de 
rij hebben. 

7. Voorbereiding bestuurlijk overleg met de wethouder 

2x per jaar is er vanuit de Bosraad een afspraak met de Wethouder.  De datum is al gepland, maar past niet in de 
agenda van de voorzi4er. AcCe Jochem: afspraak verplaatsen naar eind januari 2025. Daarbij wordt rekening gehouden 
met de agenda van de afvaardiging die naar het gesprek gaat. Vooralsnog waren dit de voorzi4er, vicevoorzi4er en 
adviseurs.  

(Agenda)punten voor het gesprek: 
• Kennismaken 
• benoemen dat het overleg op verzoek van de Wethouder plaatsvindt; 
• terugkijken in de agenda en notulen van de laatste keer wat er besproken is en of daar aanknopingspunten in 

zi4en voor het komende gesprek 
• suggesCes voor agendapunten (insteek: aangeven wat de Bosraad met deze agendapunten wil) 

o waterwingebieden;  
o pesCcide; 
o natuurcompensaCe voor (woningbouw)projecten;  
o Jongeren bosraad 
o Grondbeleid (beleid voor overgangszone maar ook als haakje naar de bossenstrategie - wens voor 

uitbreiding van bossen. 



o Mogelijk hee[ de Wethouder zelf ook nog bespreekpunten. Jochem vraagt dit na. AcCe Jochem. 

8. Nutriënten balans in bossen (Jochem) 

In de vorige vergadering is hierover gesproken naar aanleiding van een arCkel in een vakblad. Kern: houtkap on4rekt 
nutriënten uit de bodem. De manier waarop je kapt, staat direct in relaCe tot de mate van uitspoeling. 
Volgens het arCkel kun je dat deels voorkomen door houtsnippers te laten liggen bij de afvoer van hout. In gemeente 
Ede blij[ de schors daarom liggen. 

Bij gemeente Ede is het bos geen ‘houtschuur’. Jochem van Gooswilligen gee[ een toelichCng op verschillende 
habita4ypen: daarbinnen mogen we niet meer oogsten/dunnen (alleen omvormen), 
In een droog bos met producCe mag gemeente Ede wel oogsten, maar zij kiest ervoor om dat niet te doen. Bovendien 
is ‘omvormen’ in het beheerplan ook als laag toegevoegd. Er zijn in gemeente Ede een aantal plekken benoemd waar 
jong bos staat dat de potenCe hee[ om door te groeien. 

Er wordt ook nog kort gesproken over de sCkstofdeposiCe irt het bos. Veluwebreed wordt er een meetnetwerk 
uitgerold om de sCkstofdeposiCe te meten. 

9. Kaderrichtlijn Water  
Dit agendapunt schui[ door naar het volgende overleg. AcCe Ad Plaizier: opnemen in de agenda van het volgende 
overleg.  Vraag voor beantwoording: zijn de grondwateron4rekkingen problemaCsch voor de bossen?  
Insteek vanuit de Bosraad: de ontwikkeling die je voor het bos voor ogen hebt, moet voorop staan. Daar moet 
wateron4rekking zich naar voegen.  

10. Jaarplanning 2025 (Jochem) en aanzet tot monitoring (Jeannet) 

Met de excursies zijn de leden van de Bosraad overal geweest. Er is nog een wens om Prunus en Westenrode te 
bezoeken. Jochem van Gooswilligen start richCng het voorjaar van 2025 weer met de excursies.  

Monitoring: De voorzi4er stelt voor om binnenkort te bespreken of de uitvoering van het beheerplan op koers ligt. Het 
monitoren daarvan is een belangrijke taak van de Bosraad.  

11. Bossenstrategie (Liesbeth en Jochem) 
 
Jochem en Liesbeth stellen de vraag wat de leden hierover willen weten.  
 
Kernpunten van de bossenstrategie zijn: bosuitbreiding met 10%, revitalisering van het bos en uitbreiding van het 
areaal natuurbos. Ad stelt voor om te bekijken hoe we het op deze punten doen in gemeente Ede. Of we aan 2 van de 
3 doelstellingen (revitalisering en natuurbos) voldoen. 

12. Maatregelen en planning Zonering (Liesbeth en Jochem) 

De uitrol vindt plaats in samenwerking met de Provincie. Inmiddels is de uitvoering op Ginkel-noord klaar. Op Ginkel-
Zuid komt er meer rust door het afsluiten van paden. Oost- en West-Ginkel komen deze winter aan de beurt. En in het 
najaar van 2025 de hoek van Westenrode en Roekel. 

Bij de Zanding en het Roekelse bos zijn er binnenkort bijeenkomsten voor ondernemers om hen te informeren over de 
zonering (dit is geen parCcipaCe). 

Er wordt nog gesproken over de nieuwe parkeersituaCe op de Ginkel. 90-95 procent van de Cjd gaat het goed met het 
parkeren op het parkeerterrein ipv in de bermen. De weekenden zijn hierop een uitzondering wat voor fietsers kan 
leiden tot onveilige situaCes. Gemeente Ede signaleert dit, maar buiten de bebouwde kom geldt er geen verbod voor 
parkeren in de bermen. 

13. Planning vergaderdata Bosraad 2025: Voorstel: 18 feb, 22 april, 24 juni, 23 sept, 4 nov en evt. 9 dec. 
 
Besluiten: 

• 22 april wordt 15 april 2025. 



• 9 december 2025: dit overleg gaat alleen door als er agendapunten zijn. 
• De laatste vergadering van dit jaar - gepland op 10 december - gaat door. 

14. Agendapunten volgende vergadering # 91, 10-12-2024/19.30 
• Voorbereiding van het gesprek met de Wethouder. Strategie van het gesprek bepalen; hoe iets aankaarten? 
• Terugkijken op het beheerplan ivm de monitoringstaak vanuit de Bosraad.  

15. Rondvraag en sluiEng. 
• Voorgesteld wordt om op 23 september de jaarlijkse BBQ te doen.  
• In het programma met de excursies ook een excursie naar Allemanskamp opnemen.  

De voorzi4er sluit de vergadering om: 21.15 uur.


